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PROTOKÓŁ  Nr XVII/2016 

XVII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 maja 2016 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
00

 – zakończono o godzinie 16 
50

.
    

 

XVII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XVII sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 12 radnych.  

Nieobecni: radna Bernadeta Łukaszewska, radny Bogdan Barcik, radny Zbigniew Reducha. 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

3. Pani Małgorzata Kubic            - Sekretarz Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

6. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor GOK  w Ryjewie 

7. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

8. Pan Andrzej Zwolak  - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Tomasz Świerczek            - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pan Remigiusz Feliksiak             - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie  

11. Pan Miłosz Sobczyk                    - Posterunek Policji w Ryjewie  

12. Pan Maciej Ruciński           - Kierownik Oddziału ZDW w Sztumie 

13. Pan Andrzej Fortuna           - Wicestarosta Kwidzyński 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy Ryjewo wystąpił  

z wnioskiem o usunięcie z porządku obrad uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Ryjewo w sprawie 

zagospodarowania przez Gminę Miasta Gdańska frakcji energetycznej wysortowanej  

z odpadów komunalnych pochodzących z terenu Gminy Ryjewo. W związku z powyższym 

Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi do wniosku Wójta. 

Radni nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania zmienionego porządku 

obrad. W głosowaniu jednogłośnie  (za-12, przeciw- 0, wstrzymał się -0) przyjęto porządek 

obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XVI sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Informacja o przeprowadzonych remontach i modernizacjach dróg gminnych, 

powiatowych i wojewódzkich w 2015 roku oraz plany na rok 2016. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 rok: 
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a) Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2015 rok;   

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Ryjewo za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym; 

c) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2015 rok; 

d) Dyskusja dotycząca przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2015 rok; 

e) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2015. 

6. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo:  

a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 

b) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii                         

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania przez Gminę Ryjewo środków finansowych 

zaplanowanych w budżecie Gminy Ryjewo w roku 2016, na Wojewódzki Fundusz 

Wsparcia Policji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ryjewo. 

9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zakończenie obrad.  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XVI sesji Rady Gminy Ryjewo.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XVI  sesji                     

z dnia 27 kwietnia 2016 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z XVI  sesji Rady Gminy z dnia 27 kwietnia 2016 r. 

 

Ad.4. Informacja o przeprowadzonych remontach i modernizacjach dróg gminnych, 

powiatowych i wojewódzkich w 2015 roku oraz plany na rok 2016. 

 

Przewodniczący Rady: Gościmy na dzisiejszej sesji przedstawicieli dróg wojewódzkich  

i powiatowych, dlatego poproszę o zabranie głosu w pierwszej kolejności Kierownika 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Sztumie Pana Macieja Rucińskiego. 

 

Pan Maciej Ruciński: W 2015 roku w gminie Ryjewo nie były wykonane żadne inwestycje. 

Wykonywaliśmy jedynie remonty częściowe tzn. uzupełnianie ubytków grysem i  emulsją.  

W roku ubiegłym na zakup materiałów do remontów częściowych dróg w gminie Ryjewo 

wydatkowaliśmy 110 tyś. zł.  W tym roku wydaliśmy do dnia dzisiejszego 12 tyś. zł. Na 

chwilę obecną trwa uzupełnianie ubytków na drogach wojewódzkich nr 525 i 602. W roku 

2016 nie ma w planie żadnych inwestycji drogowych, jedyne co jest planowane to wspólnie  

z samorządem gminy Ryjewo planowane jest wykonanie chodnika na ul. Podgórnej  

w Ryjewie. W tym roku będziemy wykonywać jedynie remonty cząstkowe. Będziemy 
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również okaszać pobocza i wycinać zakrzaczenia rowów.  

 

Przewodniczący Rady: Znamy niestety budżet województwa na remonty dróg i zdajemy 

sobie sprawę z tego, że trudno będzie cokolwiek wykonać. Cieszymy się z remontu jaki  

w zeszłym roku został wykonany na drodze wojewódzkiej nr 607 Ryjewo-Gurcz. Pozostałe 

drogi wojewódzkiej również wymagają dużego remontu. Droga 602 uznana została  

w plebiscycie lokalnej gazety za najgorszą drogę w powiecie kwidzyńskim. 

 

Pan Maciej Ruciński: Proszę Państwa droga ta nie była remontowana 40 lat, więc nie ma się 

co dziwić, że jest ona w takim stanie. Niestety brutalna prawda jest taka, że nie ma środków 

na remonty.  

 

Radna Barbara Wolak: Cieszymy się z tego, że wyremontowana została droga nr 607, choć 

jej stara cześć wymaga już również naprawy, bo są pęknięcia, ale 602 jest w stanie fatalnym. 

Przy drodze 607 są dwa drzewa uschnięte i wymagają wycięcia, bo dodatkowo rosną przy 

linii energetycznej i przy większym wietrze może być problem.  Również przy tej drodze 

należy pogłębić rów, bo przy dużych deszczach zaczyna zalewa przylegające do drogi 

posesje.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Dróg wojewódzkich na terenie naszej gminy jest sześc. Faktem 

jest, że 525 i 602 są w najgorszym stanie. Wiemy, że w budżecie województwa do 2020 roku 

nie są ujęte żadne nasze drogi , możemy liczyć jedynie na tzw. środki jednoroczne, które  

w zeszłym roku pomogły nam wyremontować drogę nr 607. W dniu jutrzejszym razem  

z Panem Kierownikiem ZDW w Sztumie oraz z dwoma przedsiębiorcami z gminy Kwidzyn, 

którzy posiadają ziemie na naszym terenie, wybieramy się na spotkanie z Dyrektorem ZDW 

w Gdańsku  i będziemy lobbować w sprawie remontu dróg wojewódzkich. Wiem, że 

wspólnymi siłami uda nam się wykonać budowę chodnika na ul. Podgórnej i mam nadzieje, 

że w ten sposób będziemy wspólnie remontowali również pozostałe chodniki przy drogach 

wojewódzkich.   

 

Przewodniczący Rady: wiele chodników przy drogach wojewódzkich robiliśmy sami,  

z własnych środków dlatego też dobrze byłoby uzyskać rekompensatę w postaci chodnika na 

ul. Podgórnej.  

 

Radna Emilia Ostrowska – Cendrowska: Jeżeli nie ma możliwości remontu drogi 602 to 

prosilibyśmy o wybudowanie zatoczki autobusowej przy zjeździe na Sołtyski, bo w tym 

miejscu jest przystanek autobusowy na którym wsiada bardzo duża liczba dzieci szkolnych a 

tak naprawdę rodzice nie mają gdzie się zatrzymać, żeby te dzieci odebrać. Również pobocza 

przy tej drodze należy wyczyścić, bo są bardzo wysokie i utrudniają jazdę.   

 

Pan Maciej Ruciński: Pobocza będą zbierane tylko na odcinkach dróg 602 i 525, bo nie ma 

tyle finansów, żeby wyczyścić całe pobocza tych dróg.  

 

Radny Piotr Kurach: W zeszłym roku wnioskowaliśmy o zamontowanie w kilku miejscach 
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luster drogowych. Niestety otrzymaliśmy odpowiedź odmowną. Czy jest szansa, by ponowić 

ten wniosek motywując, go faktem, że coraz większy teren Ryjewa jest monitorowany? 

 

Pan Maciej Ruciński: Niestety w zeszłym roku nie byłem pracownikiem zarządu, więc 

trudno mi udzielić odpowiedzi na to pytanie, ale sprawdzę jaka jest w obecnej chwili 

możliwość na zamontowanie tych luster.  

 

Radny Marek Górecki: Czy jest możliwość zamontowania na drodze nr 607 w Borowym 

Młynie w miejscu gdzie jest bardzo mocny zakręt, bariery lub zapory drogowej? Również na 

drodze 608 są dziury do załatania.  

 

Pan Maciej Ruciński:  Sprawdzę czy jest szansa na zamontowanie takich barierek. Jeżeli 

chodzi o łatanie dróg w chwili obecnej jesteśmy na drogach w gminie Sztum. Jeżeli tam 

skończymy, to jest szansa żeby dziury na drodze 608 również załatać. 

 

Radny Roman Szaflik: Oznakowanie w miejscowości Rudniki i Jarzębina jest wykonane 

fatalnie, służby porządkowe nie wiedzą gdzie jechać. Również krzaki przy tej drodze nie są 

usunięte przez co jest bardzo mała widoczność, bo trawa z wału zasłania jezdnie. Jest to trasa 

bardzo często uczęszczana przez rowerzystów  i dużo nie trzeba, żeby doszło do jakiegoś 

wypadku.   

 

Pan Maciej Ruciński: Mamy informacje z Gdańska o tym, że na tym terenie będzie zmiana 

oznakowania. Jeżeli chodzi o koszenie to również będzie to wykonywane.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jesteśmy na etapie przygotowywania wspólnie nowego planu, 

w którym znaki będą ustawione w innych miejscach.  

 

Radny Artur Orłowski: Co ze skrzyżowaniem drogi Dubiel – Szadowo? 

 

Pan Maciej Ruciński: Z tego co wiem, to na tą drogę przygotowywana jest dokumentacja, 

ale w tym roku nie będzie ona jeszcze remontowana.  

 

Radny Artur Orłowski: Chodzi o samo skrzyżowanie drogi powiatowej i wojewódzkiej. 

Droga powiatowa została wyremontowana, ale samorząd wojewódzki nie wyremontował tego 

skrzyżowania. 

 

Pan Tomasz Świerczek: Skrzyżowanie to, z informacji jakie posiadam będzie 

wyremontowane. Niestety z drogami wojewódzkimi mamy bardzo duży problem, bo są one 

nie zrobione i tak naprawdę nie mamy się gdzie udać w tej sprawie, żeby cokolwiek zostało 

zrobione.    

 

Pan Maciej Ruciński: Są to drogi wojewódzkie a środki na nie przekazuje sejmik 

województwa. Jak otrzymamy środki na daną drogę to wtedy ją remontujemy.  
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Przewodniczący Rady: Mamy takie doświadczenie, z remontem drogi 607, że musimy się 

bardzo często przypominać i tak też pewnie będziemy robić w przypadku innych dróg. Mimo, 

iż wiadomości, które Pan Kierownik przywiózł nie są dla nas optymistyczne, to cieszymy się, 

że ktokolwiek z zarządu przyjechał, bo w ostatnich latach różnie bywało.   

Obrady opuścił radny Radosław Martyka. Na stan 15 radnych w sesji na obecną chwilę 

uczestniczy 11 radnych.  

 

Przewodniczący Rady: Wobec wyczerpania pytań dotyczących dróg wojewódzkich 

poproszę o zabranie głosu w sprawie dróg powiatowych Pana Andrzeja Fortunę. 

 

Pan Andrzej Fortuna:  Drogi powiatowe obejmują łącznie 240 km. Z uwagi na fakt, iż w 

ostatnich latach zima była dla nas zdecydowanie łaskawa, to mogliśmy w większym stopniu 

skoncentrować się na remontach. Będzie w tym roku robione powierzchniowe utrwalanie 

drogi Straszewo-Wiszary, będziemy również naprawiać przepust na drodze Straszewo – 

Watkowice. Jak co roku będziemy odkrzaczać rowy.  

 

Radny Stanisław Wojtaś: Co z konarami które zostały po zbiórce poboczy przy drodze 

Trzciano – Orkusz? 

 

Pan Andrzej Fortuna: Powinny być usunięte przy usuwaniu drzew.   

 

Radny Artur Orłowski: Mieszkańcy Straszewa proszą o zrobienie przejścia dla pieszych na 

wysokości budynku OSP w kierunku Wiszar. 

 

Pan Andrzej Fortuna: Dwa przejścia dla pieszych zostały w Straszewie zgłoszone przez 

Panią Krystynę Łapacz. 

 

Radny Artur Orłowski: Mieszkańcy Straszewa dziękują za akcję wycinki krzaków przy 

drodze i proszą o kontynuację wycinki również w tym roku.  

 

Pan Tomasz Świerczek: W uzupełnieniu wypowiedzi Pana Starosty chciałbym nadmienić, 

że drogi powiatowe będą okaszane na znacznej szerokości łącznie z przeciwskarpą. W ramach 

uzupełnienia chciałbym powiedzieć Państwu, że Komisja wsi i infrastruktury wiejskiej Rady 

Powiatu, której jestem członkiem przez 1,5 roku ani razu nie zajmowała się tematem dróg 

wojewódzkich czy krajowych.  

 

 

Przewodniczący Rady: Pamiętamy jeszcze czasy, kiedy to powiat chciał przejąć drogi 

wojewódzkie, ale jest to odległy temat. Z uwagi na brak dodatkowych pytań proszę Pana 

Wójta o przedstawienie informacji dotyczącej remontów dróg gminnych.    

 

Pan Sławomir Słupczyński: Na remonty dróg gminnych w sołectwach  w 2015 roku 

wydatkowano następujące środki.  

1. Barcice 4.993,82 zł 

2. Benowo 11.200,00 zł 

3. Borowy Młyn 5.811,75 zł 

4. Jałowiec 3.985,20 zł 

5. Jarzębina 3.997,50 zł 

6. Mątowskie Pastwiska 9.089,70 zł 

7. Pułkowice 7.834,47 zakup płyt yomb 

157 szt.  
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8. Rudniki 1.992,60 zł 

9. Ryjewo 10.727,10 zł 

10. Straszewo 8.856,00 zł (kruszywo 240 

ton) 

11. Trzciano 4.059,00 zł 

12. Watkowice 9.240,99 z tego 7.100,00 zł za 

yomby 142 szt. 

Na remonty dróg gminnych w sołectwach  na 2016 rok zaplanowano: 

1. Barcice plan 5.000,00 zł,  

2. Benowo plan 11.000,00 zł - wykonano 

prace na kwotę 10.917,48 zł, 

3. Borowy Młyn plan 7.000,00 zł na zakup 

płyt yomby , 

4. Jałowiec plan 5.800,00 zł 

5. Rudniki plan 4.000,00 zł na zakup płyt 

drogowych, 

6. Jarzębina plan 3.000,00 zł,  

7. Mątowskie Pastwiska plan 10.440,00 zł 

- wykonano prace na kwotę 8.858,46 zł, 

8. Pułkowice plan 7.900,13 zakupiono 116 

płyt za 5.800,00 zł, 

9. Ryjewo plan 10.000,00 zł, 

10. Straszewo plan 9.000,00 zł kupiono 260 

ton kruszywa za kwotę 8.954,40 zł, 

11. Trzciano plan 3.000,00 zł, 

12. Watkowice 13.539,87 zł kupiono 270 

szt. płyt yomb. 

Z pozostałego budżetu gminy na odśnieżanie wydatkowano kwotę 24.907,50 zł. Na zakup 

materiałów do remontu dróg wydatkowano 7.707,00 zł. Zakupiono pospółkę i gruz na remont 

dróg w Jałowcu i Benowie, masę asfaltową układaną na zimno  na remonty dróg  

o nawierzchni asfaltowej a także brakujące płyty yomby na drogę w Watkowicach. Na usługi 

remontowe wydatkowano 23.728,00 zł. w ramach tych środków  wykonano wyjazd z płyt 

yomb w Przedszkolu w Ryjewie, remont drogi śródpolnej Benowo – Barcice oraz ułożenie 

płyt yomb na drogach w Watkowicach i Pułkowicach.  We własnym zakresie wyrównano 

drogi gminne w miejscowościach Benowo, Trzciano – Laskowice oraz drogi gruntowe  

w Ryjewie. W ramach remontów punktowych z użyciem pospółki wyremontowano drogi 

Barcice – Borowy Młyn, Ryjewo ul. Łąki, ul. Słowiańska, ul. Krzywa – Mątowskie 

Pastwiska. Plany inwestycyjne na rok bieżący są uzależnione od pozyskania środków 

zewnętrznych. Planowana jest modernizacja nawierzchni drogi gminnej nr G55  

w miejscowości Mątowskie Pastwiska o długości 0,537 km, przebudowa drogi gminnej 

Trzciano – Laskowice o długości 3,079 km. Ze środków własnych planowana jest 

przebudowa nawierzchni drogi Różanej o długości 105,71 m.  

 

Radny Roman Szaflik: Są planowane prace remontowe w gminie a w Rudnikach Pani Sołtys 

nie zrobiła zebrania  i nie wiem czy jakaś droga w tym roku będzie wyremontowana. Czy Pan 

Wójt wie cos na ten temat?  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Sołectwo zaplanowało środki na zakup płyt drogowych na 

remont drogi od wału do Jabłonkowej. 

 

Radny Roman Szaflik: Tylko, że kupując płyty drogowe rocznie za 4 tys. zł, to dopiero za 

kilka lat będzie można tą drogę remontować. Nie da się tego wykonać wcześniej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Inne sołectwa jak Pułkowice czy Watkowice w ten właśnie 
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sposób remontuje drogi. My owszem pomagamy, ale dopiero jak sołectwo ma w większej 

części zakupiony materiał. Ja zobowiązuje się pomóc Rudnikom, jeżeli będą one miały 

materiał na połowę drogi. Wtedy ja na drugą połowę mogę dołożyć. 

 

Radna Emilia Ostrowska – Cendrowska: Co z odcinkiem drogi do Sołtysek, która nie jest 

wytyczona zgodnie z planami? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Na chwilę obecną nic w tej sprawie nie będzie robione z uwagi 

na fakt, iż mieszkańcy Benowa chcą przeprowadzić na swoim terenie scalenie gruntów  

i wtedy tą drogę wytyczymy poprawnie. 

 

Radny Ryszard Patzwald: Nadal nie jest załatana dziura na drodze w Szkaradowie. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Doga będzie naprawiona jak firma, która świadczy usługi ZDW 

w Sztumie skończy te prace to wtedy zajmie się ubytkami na drogach gminnych.   

 

Ad.5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 rok: 

a) Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2015 rok;   

Pan Sławomir Słupczyński: Dochody Gminy  zaplanowane w wysokości 20.714.467,11 zł 

wykonano w 99,1 % , uzyskano kwotę 20.533.537,17 zł. Dochody uzyskano z tytułu: 

 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)   4.344.356,69 zł 

 Udziałów w podatkach dochodowych Budżetu Państwa    2.080.203,92 zł 

 Dotacji celowych  4.417.041,19 zł 

 Subwencji ogólnych   8.822.816,00 zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy pozyskanych z innych źródeł                                                     

869.119,37 zł   

   

Głównym źródłem dochodów gminy w 2015 roku były subwencje ogólne stanowiące  43,0% 

udziału w dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, których udział w dochodach gminy 

wynosił 21,5 % oraz dochody własne gminy 21,2 %. Subwencje oraz dotacje celowe 

wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem. Plan dochodów 

własnych  wykonano w wysokości 96,6 %, uzyskując środki na kwotę 4.344.356,69zł. 

Najwyższe dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 Podatku od nieruchomości na kwotę 1.352.496,85 zł, co stanowi 6,6% udziału  

w dochodach gminy;  

 Podatku rolnego na kwotę 762.403,66 zł, stanowiącą 3,7%  udziału w dochodach gminy; 

 Opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na kwotę 593.364,77 zł, co stanowi 

2,9% udziału w dochodach gminy; 

 Opłat z tytułu dostarczania wody w wysokości 543.854,98 stanowiące 2,7% udziału  

w dochodach gminy 

 Opłat za  usługi odprowadzania ścieków w wysokości 458.996,09 stanowiące 2,2% udziału 

w dochodach gminy. 

  

Udziały w podatkach dochodowych Budżetu Państwa uzyskano w 100,8 % planu, który 

wynosił  2.063.934,00 zł. W ramach dofinansowania zadań własnych z budżetu Unii 
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Europejskiej zaplanowano  wpływy w wysokości  869.115,00zł z czego uzyskano 98% tj. 

852.050,90 zł. Dofinansowane uzyskano do zadań: 

1. budowa wodociągu w miejscowościach Borowy Młyn – Pułkowice       440 759,00 

2. wydawnictwo "Walory przyrodnicze i kulturowe Gminy Ryjewo 18 224,00 

3. projekt "E-liderzy Pomorza"   4.590,00 

4. projekt- "Sprzątamy Gminę Ryjewo" 14 022,17 

5. budowa boiska sportowego przy GOK w Ryjewie 277 820,00 

6. budowa placu zabaw w miejscowości Jałowiec 24 935,73 

7. budowa placu zabaw przy SP w Ryjewie    71 700,00 

 

Stan zaległości na 31.12.2015 roku  przedstawia się następująco: 

 

1. W podatkach lokalnych 316.306,07 zł. w tym: 

 

 w podatku od nieruchomości  253.673,10 zł; 

 w podatku  rolnym  56.623,99 zł;   

 w podatku od środków transportowych  5.800,48 zł; 

 w podatku leśnym  208,50 zł. 

 

2. W opłatach za gospodarowanie odpadami komunalnymi 83.944,93 zł. 

3. W opłatach za wodę, ścieki, nieczystości stałe  95.777,60 zł. 

4. Z tytułu wypłaconych świadczeń z funduszu i zaliczki alimentacyjnej  1.125.270,19 zł. 

 

Wydatki Gminy ogółem wykonano w 93,8%, plan wynosił 21.149.541,11zł wykonanie 

19.834.202,42 zł. Poniżej zostały omówione wydatki w podziale na bieżące i majątkowe. 

Wydatki bieżące zaplanowane w kwocie 19.562.519,42 zł. zrealizowano w wysokości  

18.610.557,36 zł  tj. 95,1 %  planu. W ramach wydatków bieżących środki przeznaczono na:  

 

1.Finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy w tym: 

                                                                      

 Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę  3.406.385,90 zł, 

 Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  1.183.206,16 zł, 

 Gimnazjum w Ryjewie na kwotę  1.627.950,25 zł, 

 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  4.673.618,94 zł. 

 Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  2.111.803,97 zł.  

 

2.Przekazano dotacje : 

 celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  169.756,86 zł, 

 celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom sektora finansów publicznych  

w wysokości  91.341,17 zł, 

 podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  588.986,10 zł,  

 podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  

643.379,31 zł. 

          

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 1.493.463,44 zł,  co stanowi 8 % 

wydatków bieżących gminy. 
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3. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  określone w ustawie o samorządzie   

gminnym, jako wydatki własne gminy.  

 

Wydatki majątkowe  zaplanowano w wysokości 1.587.021,69  zrealizowano w 77,1% tj.  

w kwocie 1.223.645,06 zł. w ramach, których zrealizowano inwestycje : 

 

1. W gospodarce  wodno – ściekowej  na kwotę ogółem  904.563,62 zł. 

  między innymi:  

- budowa wodociągu w Borowym Młynie i Pułkowicach  690.354,47 zł. 

- budowa przepompowni ścieków przy Osiedlu Leśnym   116.659,32 zł. 

 Budowa placu zabaw przy ZS w Ryjewie  117.588,00 zł. 

2. Pozostałe wyd. majątkowe 201.493,44 zł. 

w tym doposażenia placów zabaw, zak. sprzętu komputerowego, remonty OSP Ryjewo, 

syrena selektywna, w SP Straszewo rem. dachu, wymiana drzwi, ZS w Ryjewie remont 

łazienek, zakup myjki (hala sportowa),oświetlenie w sołectwach, itp. 

 

Przychody Gminy  zaplanowano w wysokości  1.824.952,00 zł, wykonano w  93,8 % tj.  

w kwocie 1.712.164,32 zł. w tym z tytułu: pożyczek na finansowanie zadań realizowanych  

z udziałem środków z budżetu UE  433.625,00 ; wolnych środków w wysokości 1.278.539,32 

zł. Rozchody Gminy Rozchody w wysokości 1.389.877,60 dotyczą spłat wcześniej 

zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie z umowami zawartymi z bankami w tym 

708.505,60 z tytułu pożyczek na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków  

z budżetu UE. Wynik Finansowy Gminy  na 31.12.2015 roku występuje nadwyżka budżetowa  

Gminy w wysokości  699.334,75zł. Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek  

i kredytów wynosi  5.738.742,00 zł.   Nie prolongowano spłaty żadnej raty kredytu na kolejne 

lata. Gmina posiada należności wymagalne na dzień 31.12.2015 roku w wysokości 

1.731.731,15 zł.  Należności te powstały z tytułów: 

 

- wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  1.125.270,19 zł, oraz 

- zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę    

  606.460,96 zł. 

 

Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 31.12.2015r.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Ryjewo za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym; 

 

Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 2015 rok. 

 

Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

c) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2015 rok; 

 

Pan Marek Górecki: Komisja Rewizyjna Rady Gminy Ryjewo na posiedzeniu dnia 25 

kwietnia 2016 r. dokonała oceny wykonania budżetu Gminy Ryjewo. Na podstawie analizy 

sprawozdania oraz wyjaśnień złożonych przez Wójta Gminy i Skarbnika, Komisja 
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stwierdziła, co następuje. Zaplanowane na 2015  rok dochody w kwocie 20.714.467,11 zł 

wykonano w 99,1%  natomiast wydatki wykonano w kwocie 18.610.557,36 zł co stanowi 

95,1% planu. Wydatki inwestycyjne w gminie w roku 2015 wyniosły ogółem kwotę 

830.267,94 zł. Wykonane zadania inwestycyjne to m.in. budowa wodociągu Borowy Młyn - 

Pułkowice na kwotę 690.354,47 zł oraz budowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej  

w Ryjewie na kwotę 117.588,00 zł.  Zadłużenie gminy wyniosło 5.738.742,00 zł  

i w porównaniu do zadłużenia na dzień 31.12.2014 roku uległo zmniejszeniu o 14 %. Komisja 

Rewizyjna ustaliła, że w zakresie wydatków przestrzegane były podstawowe zasady 

wykonywania budżetu i opiniuje, iż wykonanie budżetu nie budzi zastrzeżeń zarówno pod 

względem finansowym jak i prawnym. Wobec powyższego Komisja nie wnosi uwag do 

przedstawionego sprawozdania i ocenia pozytywnie działania Wójta Gminy Ryjewo  

w zakresie realizacji wydatków budżetowych w 2015 roku. 

Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

d) Dyskusja dotycząca przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2015 rok; 

 

Radny Roman Szaflik: Na konserwacje rowów w latach poprzednich zaplanowane były 

większe kwoty, na ten rok mamy tylko 20 tyś. złotych. Czy jest szansa żeby w latach 

kolejnych  ta kwota była wyższa, bo potrzeby w tej kwestii są bardzo duże.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli są potrzeby czy nagłe sytuacje, które wymagają tego, 

żeby zwiększyć środki na meliorację to nigdy nie było z tym problemu. W tym roku już 

przekroczyliśmy zaplanowane środki z uwagi na dodatkowe prace, które należało wykonać.  

 

Radna Barbara Wolak: Rozmawialiśmy na komisjach szeroko o wykonaniu budżetu. 

Jesteśmy trochę zawiedzeni tym, że w pływy z podatku rolnego oraz w opłatach komunalnych 

są niskie, bo są  to jednak znaczne wpływy do budżetu.  Tak samo zresztą jak zaległości z lat 

poprzednich oraz fundusz alimentacyjny. Dochody możliwe do zrealizowania zostały 

wykonane również zadania przyjęte przez nas w budżecie wykonano  tak jak zaplanowaliśmy, 

więc nie wnoszę uwag do tego sprawozdania.  

 

Przewodniczący Rady: Zawsze rozmawiamy na temat zaległości, ale wiemy, że ściągalność 

jest prowadzona prawidłowo, tylko nie zawsze są tego efekty. Wykonanie dochodów jest na 

zadawalającym poziomie 96,7%. Nie jesteśmy bogatą gminą, ale nie jest to wytłumaczenie do 

tego, żeby nic nie robić. Cieszymy się, że udało nam się zrobić wodociąg do końca, bo  

w dzisiejszych czasach jest to priorytet.  

 

Radny Roman Szaflik: Jesteśmy zadowoleni z wykonania, bo nie jest łatwo z takimi 

pieniędzmi zrobić więcej inwestycji. Współpraca z Wójtem układa się bardzo dobrze, z czego 

również się cieszymy, bo jest to w naszej pracy bardzo ważne.   

 

e) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2015. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Kazimierz Zima  – Przewodniczący Rady,   po czym wystąpił  

z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 

głosowania. 



Strona 11 z 13 

 

 

W głosowaniu udział wzięło  11  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 11, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVII/108/16 w sprawie  zmiany 

Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Ryjewo za rok 2015.Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.6. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo:  
 

a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 

 

Pan Marek Górecki: Komisja Rewizyjna Rady Gminy po rozpatrzeniu sprawozdania 

finansowego, sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu w 2015 r. wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku, informacji o stanie mienia komunalnego, 

dokonania własnych kontroli i analiz na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2016  roku dokonała 

oceny wykonania budżetu gminy w roku 2015 i postanowiła ocenić sprawozdanie  

z wykonania budżetu pozytywnie oraz złożyć wniosek o udzielenie absolutorium.                                              

 

Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

b) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii                         

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 

 

Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy Ryjewo absolutorium  

z wykonania budżetu gminy za rok 2015. 

 

Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

  

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Kazimierz Zima  – Przewodniczący Rady,   po czym wystąpił  

z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 

głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  11  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 11, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVII/109/16 w sprawie  zmiany 

Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: Gratulujemy Panie Wójcie uzyskania absolutorium. Życzymy 

zarówno Panu jak i sobie, aby ta współpraca nadal układała się tak dobrze jak do tej pory  

i prosimy tym samy o wyrozumiałość do zgłaszanych przez nas wniosków. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Dziękuję Państwu za udzielone absolutorium. Ja jestem osobą, 

której to absolutorium się udziela, ale jest to sukces nas wszystkich, zarówno mój, radnych, 

sołtysów i pracowników urzędu.  To nasz wspólny sukces, że udało nam się wykonać to, co 

zaplanowaliśmy. Zawsze może być lepiej, ale cieszę się w szczególności z tego, że nasza 
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współpraca może być przykładem dla sąsiednich gmin. Ważne jest by ze sobą rozmawiać, bo 

wtedy współpraca przebiegać będzie lepiej.  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania przez Gminę Ryjewo środków 

finansowych zaplanowanych w budżecie Gminy Ryjewo w roku 2016, na Wojewódzki 

Fundusz Wsparcia Policji. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  11  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 11, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVII/110/16 w sprawie  

przekazania przez Gminę Ryjewo środków finansowych zaplanowanych w budżecie Gminy 

Ryjewo w roku 2016, na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji. Uchwała stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic  – Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  11  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 11, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVII/111/16 w sprawie  

uchwalenia Statutu Gminy Ryjewo.  Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad.9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 28.04. w Gminnym Ośrodku Kultury odbył się II Wojewódzki Otwarty Turniej Teatralny 

„KURTYNA”. Spotkanie stało się wielkim świętem teatru, główną nagrodę zdobyła grupa 

młodzieży z Ukrainy. Tegoroczny turniej stał na bardzo wysokim poziomie i myślę, że 

przyczynił się bardzo do promocji naszej gminy. 

 2.05. uczestniczyłem w uroczystych obchodach Dnia Strażaka zorganizowanych przez 

OSP Ryjewo. 

 9.05. w Gdańsku odbyła się debata edukacyjna w której udział wzięła pani minister 

edukacji narodowej Anna Zalewska, pani kurator oświaty Monika Kończyk oraz 

wojewoda pomorski Dariusz Drelich. Debata poświęcona była bezpieczeństwu w szkole. 

Pani minister przedstawiła swoją wizję rozwoju oświaty w Polsce.  

 11.05. odbyły się uroczystości powiatowe z okazji Dnia Strażaka 2016. 

 12.05. odbyło się spotkanie z księdzem proboszczem Krzysztofem Sękułą i dyrektorem 

GOK Romanem Zbróg na temat organizowanego 26.05. w Boże Ciało koncertu 

„Uwielbienia” na placu przy GOK. W tym dniu uczestniczyłem w Zespole Szkół  

w Ryjewie w spotkaniu z młodzieżą. Na spotkaniu zapoznałem się z poglądami młodych 

ludzi na temat słabych i mocnych stron miejscowości w naszej gminie. Było to bardzo 
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ciekawe i pouczające spotkanie. Postanowiliśmy, że podejmiemy kolejna próbę powołania 

Młodzieżowej Rady Gminy. 

 16.05. w GBP w Ryjewie odbyła się debata na temat aktywności obywatelskiej 

mieszkańców Polski lokalnej. W tym dniu w Urzędzie Miasta w Kwidzynie odbyło się 

spotkanie w sprawie spalarni w Szadółkach. 

 17.05. w związku z rozpoczęciem ewaluacji w Zespole Szkół w Ryjewie spotkałem się  

z panem Stanisławem Sumowskim dyrektorem oddziału kuratorium w Tczewie.  

 18.05. uczestniczyłem w spotkaniu z zarządem PUS. 

 19.05. spotkałem się z kierownikiem ZDW w Sztumie panem Maciejem Rucińskim  

w sprawie remontów dróg wojewódzkich. Tego dnia uczestniczyłem w oględzinach 

cmentarza w Ryjewie razem z inspektorami Sanepidu w związku ze skargą jednego  

z mieszkańców. W tym dniu odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy Ryjewo 

na którym omawiane były uchwały przedstawiane na dzisiejszej sesji. 

 20.05. uczestniczyłem w seminarium skierowanym do wójtów i burmistrzów oraz 

podmiotów merytorycznych pn. „Samorząd lokalny w procesie pozyskiwania inwestora. 

Promocja przedsiębiorczości. Metody aktywizacji społeczności lokalnej”. 

 21.05. odbyło się spotkanie Zarządu Gminnego OSP Gminy Ryjewo. 

 23.05. odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół, prezesem firmy TUR-STACH  

i opiekunami w sprawie organizacji dowozów w przyszłym roku szkolnym. 

Chciałbym poinformować, że w dniach od 6 czerwca do 12 października zostanie 

przeprowadzona  przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Gdańsku kontrola kompleksowa 

gminy Ryjewo.  

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad.10 /Ad.11. Interpelacje i zapytania radnych. / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad.12. Wolne wnioski i informacje.  

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad.13. Zakończenie obrad.  

Wobec wyczerpania tematyki obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XVII 

sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady 

Kazimierz Zima 

 


